
Referat men ighedsrådsmøde d.19.december 2016 G loslu nde præstegå rd.

Første møde i nyt menighedsråd.

Deltagere: Henrik Gade Jensen, Susan Rasmussen, lnga Hansen, Hans-Henrik Pedersen, Jørn Petersen,

Karsten Olsen, Gitte Theil, Dorte Rumberg, medarbejderrepraesentant Morten Carlsen og Hanne

Ch ristoffersen.

Afbud : Annelise Bej legaard.

Referent: Han ne Christoffersen.

Susan byder velkommen til alle i menighedsråd.

t. Dogsorden godkendt.

2. Formandens tonker om/ønsker for det nye kirkeår.

Susan fremlægger hvilke mål og visioner hun har for menighedsrådets arbejde det næste år. For Susan er
det væsentligt at være med til at bevare kristendommen - være med til at varetage nogle kulturelle
traditioner, og være med til at prioritere de økonomiske midler. Susan vildesuden gerne arbejde med
sammenlægning af sogne-hvordan gør vi det? Susan forhører sig på stift kontoret.

. Målfor menighedsrådets arbejde, herunder en lidt ny struktur.

Ændring af dagsorden til menighedsrådsmøderne, så alle er orienteret om- og kan forberede sig til
møderne. Referater uddybes og der refereres hvad der besluttes og hvad der fremadrettet skal besluttes.

a Samarbejde i rådet og med vores onsatte.

Vigtigt med godt samarbejde i rådet og med ansatte. Fremadrettet vil der blive afholdt kaffemøder og

uformelle personalemøder.

Hvordon får vi fortolt de gode historier om menighedsrådets arbejde og det
Kirkelige arbejde?

Dorte vil oprette "os"- på face book- sammen med Susan, Gitte og Henrik Gade som administratorer.

. Måske også andre tanker, hvem ved?

Vise film i kirke-og drøftelse af film efterfølgende. Forslag om at Græshave kirke egner sig til dette. Der
nedsættes et udvalg bestående af Hans- Henrik, Janne Svensson, Henrik Gade og Susan - mangler projektor
og lærred- bekosteligt. Skal afprøves inden vi ved, hvor mange der kommer i kirke for at se film i forhold til
indkøb.

a



o lntroduktion til "Godt i gong" på DAB.

"Kom godt i gang" lykkes ikke på møde på grund af manglende net forbindelse. punktet er udsat til næste
mØde. DAB erfolkekirkens elektroniske arbejdsplads. Log på lT skrivebord og nem lD.

3. Nedsættelse of onsættelsesudvalg (Susan)

Vi skal fremover sikre at ansatte og menighedsråd (som jo er arbejdsgiveren) hele tiden er opdateret på,

hvem der er ansat og hvem der er afskediget. Korte... som længerevarende ansættelser.

Forslag: forma nd, konta ktperson, meda rbejderrepræsenta nt evt. and re.

Susan, Hanne og Morten er valgt.

4. Opstort af samtaler med vores personale (Honne).

Som Kontaktperson vil Hanne bidrage til godt samarbejde i form af møder med personale og korte møder
rundt på kirkegårdene samt årlige medarbejdersamtaler(MUS). Personale er altid velkommen til at
kontakte Hanne med henblik på "en lille snak"-

5. Hvem skol være vores kommende biskop? (Henrik Gade).

Henrik har sendt os alle en mail ang. Kommende kandidat PoulJoakim Stander, som han vil begrunde og
uddybe. Henrik vil kort redegøre for, hvordan biskopvalg foregår.

Biskop Steen Skovsgaard fratræder sin stilling som biskop i Lolland- Falsters stift d. !.8.2Ot7

Ny biskop vælges af menighedsrådsmedlemmerne og præsterne i stiftet. Kirkeministeriet udskriver valg, og
fastsætter frist for anmeldelse af kandidater. Der er på nuværende tidspunkt 5 kandidater -Hver kandidat
skal have 75 stillere for at stille op til valget. Henrik gade vll løbende orientere os om valg af ny biskop.

6. Meddelelser fra medarbejderrepræsentant, præst, udvalg, ondre (måske kirkeværger).

Medarbeiderrepræsentonf Morten fortæller, at de er færdige med at lægge grandækning på alle 4
kirkegårde. Nye låger er sat op ved parkeringsplads - Gloslunde kirke og kirkerne er ved at blive gjort klar til
Jul. Træer mod søen ved Gloslunde kirke har askesyge. Træerne er revnet og nedfald af grene. Der er
desuden risiko for kirkemur. Vi aftaler, at dertraeffes beslutning om max 1år om fældning af træer og ny
plantning. JetteogJesperharjulevagtogMortentilNytår. Jetteharsøgtkursus"praktiskeforhold
omkring dødsfald". Kurset varer i 3 dage og afholdes d. 16-18 januar 201,7.Vi beslutter at Jette skal med på

kurset og tilmeldes.

Praesf Henrik Gade orienterer om konfirmandforberedelse. Der er 8 konfirmander, som går i5 forskellige
skoler. I uge 11får Henrik G nok en præstepraktikant, skalfølge præsten i 14 dage.

udvolg-Aktivitetsudvalget har næste møde er d.11..7.2017 kl. 15.00 i præstegården.

Kirkeværge - Gitte har fået henvendelse fra borger omkring sti fra Gloslunde kirke til præstegård. Er svært
at køre med rollator, vil høre hvornår der lægges fliser på (er indkøbt). Opfølgning på dette punkt til næste
mØde. Gitte roser graverne for flot grandækning og pyntning på Græshave kirkegård.



Kirkeværge Karsten spørger til Graverhuset i Græshave og den tidligere forpagterbolig i Gloslunde

præstegård- hvad skal der ske i fremtiden. Desuden har Karsten spørgsmål omkring struktur på

kirkegårdene i fremtiden. Tages op på næste møde. Karsten nævner også, at Gloslunde kirkegård er pyntet

flot med gran tilJul.

lnga fortæller om 1 projekt DR sætter i gang på Lolland, sammen med Maribo museum. Fokus på

historiske ting, bl.a. runesten iTillitse. Dervil blive udarbejdet et hørespil, som sættes på runesten Maribo,

som kan afspilles med tablet. Vi får mere info i det nye år,Det besluttes, at vi stiller med 1 fokusgruppe i

begyndelsen af februar bestående af Jørn, Dorte, Susan og Henrik G.

lnga nævner, at vi mangler at udpege repræsentant til menighedspleje og redaktionsudvalg.

Henrik G og Susan udleverer 10-12 julekurve den 23 december fra Rudbjerg menighedspleje.

7. Evt.

Hans - Henrik foresp6rger om der er aftaler om opsætning af automatisk optræk af ur på Dannemare kirke

Susan oplyser, at pris skulle undersøges, og at der ikke er besluttet indkøb.

)J6"1 QX,r*^

"^,§"k

v%-

&^/


